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ورزش ایران

ادامه لیگ برتر تکواندو از فردا 

شروع مرحله نهایی با رویارویی مدعیان
پس از چنــد ماه وقفه، رقابت هــای لیگ برتر تکواندو دوشــنبه هفته جاری 

بــا برگزاری شــش دیدار در ســالن خانه تکوانــدو پیگیری می شــود. مرحله نهایی 

رقابت های لیگ برتر تکواندو که اواســط بهمن ۱۴۰۰ به دلیل شرایط حاد کرونا به 

تعویق افتاده بود، پس از تغییرات در رأس فدراسیون و انتخاب مصطفی بابایی 

به عنوان رئیس ســازمان لیگ، دوشنبه هفته جاری با برگزاری شش دیدار معوقه 

از هفته اول تا ســوم از سر گرفته می شــود. در مرحله اول این دوره از رقابت ها، ۱۱ 

تیم در دو گروه )۵ و ۶ تیمی( با یکدیگر به رقابت پرداختند که در نهایت تیم های 

مس سونگون ورزقان، دانشــگاه آزاد اسلامی، شــهرداری ورامین، لوازم خانگی 

کــن، صنعت مس کرمــان و پاس موفق شــدند به مرحلــه نهایی راه پیــدا کنند. 

براســاس اعلام ســازمان لیــگ، در دیدارهای معوقــه هفته اول پــاس به مصاف 

لــوازم خانگی کن می رود، مس ســونگون ورزقان با تکواندوکاران دانشــگاه آزاد 

اســلامی مبارزه می کند. در مبــارزات معوقه هفته دوم از ایــن رقابت ها نیز پاس 

و دانشــگاه آزاد اســلامی برابر هم صف آرایی می کنند و مس کرمــان هم با لوازم 

خانگی کن مبارزه می کند. در دیدارهای معوقه هفته ســوم نیز شهرداری ورامین 

رو در روی دانشــگاه آزاد اســلامی قرار می گیــرد و دو تیم پرمهره مس ســونگون و 

لوازم خانگی کن هم برابر هم می ایستند.

اردوی وزنه برداری شروع نشده

 تمام شد
با تعویق برگزاری بازی های آسیایی، نخستین اردوی تیم ملی وزنه برداری 
بزرگســالان که هفته گذشــته بــا کلی حواشــی فقط بابت آماده ســازی و شــرکت 
در بازی هــای  هانگژو اســتارت خورده بود، بــا تصمیم کادرفنی تمام شــد. قطعاً 
حضــور در بازی های آســیایی هانگــژو برای علی مــرادی و تیــم همراهش اتفاق 
مهم و ویژه ای بود که شاید می توانســت برای آنها مهر تأییدی باشد برای ماندن 
تا پایان دوره 4 ســاله ریاســت او. اما تعویــق بازی های آســیایی و تعطیلی اردوی 
وزنه برداری تقریباً تیرخلاصی می تواند باشــد برای رئیس بازنشسته وزنه برداری 
و تیم همراهــش. زیرا اگر قرار اســت بزودی تغییــرات مدیریتی را در فدراســیون 
وزنه برداری شــاهد باشــیم، بهتر اســت این تغییرات حالا که برنامه ویژه خاصی 
پیش روی وزنه برداری نیست در دســتور کار وزارت ورزش قرار بگیرد، تا مدیریت 
جدیدی که قرار اســت ســکان مدیریت این مجموعه را دســت بگیــرد، بتواند از 
فرصت طلایی ایجاد شــده نهایت اســتفاده را برده و تا قبل از شــروع رقابت های 
مهم بین المللی وزنه برداری ســوار کار شــده و تفکرات جدید فنی و اجرایی را به 

وزنه برداری تزریق کند.
محمدحسین برخواه، ســرمربی تیم با تأیید این خبر گفت:»اردوی خوبی 
داشتیم و شرایط مان همه جوره خوب بود، اما وقتی بازی های آسیایی به تعویق 
افتاده اســت، دیگر برنامه و هدفی بــرای ادامه اردو و نگه داشــتن وزنه برداران در 

کمپ تیم ملی وجود ندارد.«
برخواه ادامه داد:»البته اگر شــرایط روبراه باشــد، ما بچه هــا و تیم را به حال 
خود رها نمی کنیم. باید ببینیم اول بازی های کشــورهای اسلامی برگزار می شود 
یا نه؟ اگر بازی های کشورهای اسلامی برگزار شد، اردوی ما از هفته ابتدایی خرداد 
شــروع می شــود، اگر این مســابقات هم منتفی شــد، هدف  ما بازی های گزینشی 
المپیک خواهد بود و مسابقات جهانی کلمبیا. البته همه این موارد به شرایط ما 

و وزنه برداری در روزهای آتی بستگی دارد.«

دارنــده  عزیــزی  اصغــر  کــه  بــود  پیــش  هفتــه   
مــدال طــلای پارالمپیک اعــلام کرد برای همیشــه از 
پاراتکواندو خداحافظی کرده و حالا نوبت به مهدی 
پوررهنما رسیده که در توکیو به مدال نقره دست پیدا 
کرده بود. او رســماً اعــلام کرد که دیگر بــا پاراتکواندو 
همــکاری نمی کند. تصمیمــی که از مدتــی قبل هم 
اعلام شــده بود اما با توجه به مصاحبه هادی ساعی، 
این تصور وجود داشــت که مشــکلات برطرف شــود 
و دو تکوانــدوکار طلایــی و نقــره ای پارالمپیک توکیو 
به تیــم ملــی برگردنــد اما حــالا بــا مصاحبــه جدید 
حرف هــای  کــه  شــده  مشــخص  پوررهنمــا  مهــدی 
رئیــس فدراســیون تکواندو بــا واقعیــت کیلومترها 
فاصله دارد و قرار نیســت آشــتی کنان در پاراتکواندو 
 –70 وزن  تکواندو کار  پوررهنما،  مهدی  شــود.  برقرار 
کیلوگرم در حالی که شش ماه تا بازی های پاراآسیایی 
هانگژو مانــده از قطع همــکاری بــا پاراتکواندو خبر 
می دهــد:»اردوی تیم ملی پاراتکواندو شــروع شــده 
و مــن در اردو حضــور نــدارم. اعــلام قطــع همکاری 
کردم و طبیعی است که در بازی های پاراتکواندو هم 

حضور نداشته باشم.«

در پارالمپیــک توکیو خوش درخشــیدی و حالا 
همــه منتظر هســتند کــه در پاراآســیایی هانگــژو هم 

بدرخشی.
در  و  کــردم  همــکاری  قطــع  پاراتکوانــدو  بــا   

بازی های پاراآسیایی حضور ندارم.
چرا پاراتکواندو بــه این روز افتاد؟ اصغر عزیزی 
طلا و شما نقره پارالمپیک را گرفتی و حالا هر دو قطع 

همکاری کردید.
این را باید فدراســیون تکوانــدو جواب بدهد که 
چرا بــه یکباره تصمیــم گرفت تیــم موفــق را به این 

شکل تغییر بدهد.
تیــم کنــار  خانلرخانــی از  پیــام  حمایــت از  در 

رفتی؟

بلــه. اعتقــاد دارم کــه پیــام خانلرخانــی یکــی 
از بهتریــن مربیــان جهان اســت امــا تصمیماتی که 
مدیریت فدراســیون گرفت باعث شــد تــا از تیم جدا 
شــود. بهتریــن تیــم پاراتکوانــدو بودیــم و دو نفر به 
بازی های پارالمپیک رفتیم که یکی طلا گرفت و یکی 
هم نقره. الان هم خبر برکناری خانلرخانی در جمع 
اهالی این رشته در دنیا پیچیده و بسیاری از سرمربیان 
کشورهای مختلف پیگیر این ماجرا هستند. سرمربی 
برزیل از من پرســید که با شــما مشــورت کردنــد؛ این 

تصمیم را گرفتند؟
بــا  نیســت  رســم  اینجــا  کــه  می گفتیــد  بایــد 

ورزشکاران مشورت کنند!
تصمیمــات  اینجــا  نیســت.  رســم  بلــه 
ورزشــکاران  کل  که  حالی   در  اســت.  دیکتاتورمآبانــه 
پاراتکواندو به اندازه تعداد انگشــتان یک دست هم 
نبودند که می شــد نظــر آنهــا را درباره ایــن تغییرات 

دانست.
این حق رئیس فدراسیون است که از نفراتی در 
کادرفنی اســتفاده کند که از نظر تفکر بــه آنها نزدیک 

باشد.
بله مــن این حق را می شناســم و بــه آن احترام 
می گذارم اما من ورزشــکار هم حقــی دارم که حرفم 
را رئیس فدراسیون باید بشنود و به آن اهمیت بدهد. 
نمی شــود به یکباره ما که با سرمربی درجه یکی مثل 
ســرمربی  که  ببینیم  می کردیم،  کار  خانلرخانی  پیام 
کنار می رود و یک مربی کم تجربه انتخاب می شــود 
که حتــی الفبای پاراتکوانــدو را نمی دانــد و از قوانین 
این رشــته هم شــناختی ندارد. این حق من است که 

کسی بالای سرم باشد که حداقل ها را بداند.
این تصمیم شــما یعنی به پایان رسیدن دوران 

حرفه ای، حیف نیست این اتفاق بیفتد؟
بله این تصمیم یعنی پایان دوران حرفه ای من 
اما تصمیم ام غیرقابل بازگشت است. همانطوری که 
تصمیم هادی ســاعی غیر قابل بازگشت است و حالا 

باید دید که چه کسی در نهایت متضرر می شود.
اما هادی ساعی در مصاحبه ای گفته بود که شما 

تحریک شدید و از تصمیم خود پشیمان هستید؟

گذشــته  ســاعی  هادی  مصاحبه  از  زیادی  مدت 
و مشخص اســت که پشیمان نشــدیم. اصغر عزیزی 
خداحافظی کــرد و من هم که اعــلام قطع همکاری 
کــردم. بنابرایــن مــا پشــیمان نشــدیم؛ شــاید خــود 
این آقایان پشــیمان شــده باشند. اگر پشــیمان بودم 
البته  نمی کردم.  رد  را  می فرســتادند  که  واسطه هایی 
مصاحبه هادی ســاعی پر از اشــکال بود. گفته بود که 
اصغر تنها پارالمپیکی بوده که این طور نیست و چند 

مورد دیگر.
البته درباره لشکری هم صحبت کرده.

بله دیدم که گفته حق لشکری بوده به المپیک 
برود اما من فکر می کنم حق کسی بود به پارالمپیک 
بــرود کــه 5 ســال در اردوی تیــم ملی خــاک خورده 
بود. لشــکری ناظر و سرپرســت ما بود امــا هیچ وقت 
در تمرینــات دیــده نشــد ولی می خواســت بــه جای 
مهدی احمدی به عنــوان کمک مربی در پارالمپیک 
حضور داشته باشــد. او سر تمرین بانوان می رفت اما 
به اردوی مــا نمی آمد. لشــکری فقط هنگام ســفرها 
کنار تیم بود. در ســفرهای خارجی بــود و یک اردوی 
۴ روزه هــم کنار تیــم در کیش بــود. متأســفانه هادی 
ســاعی هیچ اطلاعاتی راجــع به پاراتکوانــدو ندارد و 
همه مشــاوره ها را از آقای لشکری می گیرد. امیدوارم 
آقای لشــکری بعد از بازی های پاراآســیایی یــا بعد از 
پارالمپیــک پاریس پاســخگوی رئیس فدراســیون و 

رئیس کمیته ملی پارالمپیک باشد.
یک نکته هم در مصاحبه ســاعی وجود داشت 
که از زبان شــما عنوان کرده بود که شــما گفتید سرباز 

نیستید.
از  ســاعی  آقــای 
سوء اســتفاده  من  مصاحبه 

اینکــه  از  منظــورم  کــرده. 
نیســتم  ســرباز  گفتــم 
کســی  ســرباز  که  بود  این 
کســی  بــرده  نیســتم. 

نیســتم کــه هر چقــدر زور 
هــم  مــن  بگویــد  خواســت 

گوش بدهــم. و گرنه ما سال هاســت که ســرباز وطن 

هســتیم و برای کشــورمان و بالا بردن پرچــم ایران از 
جان مایه می گذاریم. یک کلمه گفتیم ســرباز کســی 

نیستیم که ساعی از آن سوء استفاده کرد.
حمایت شما از خانلرخانی نکته مهمی است؛ 

فکر نمی کنی از این بابت ضرر می کنی؟
 شــاید ضرر کنم اما اهمیتی نــدارد. مهم این 
اســت که وقتی به کمــک خانلرخانی نیاز داشــتم 
خــودش را فــدای من کــرد. هر وقــت نیاز داشــتم 
کنارم باشــد، بود و ایــن برایم تا ابد مهــم می ماند. 
البتــه بایــد به یــک نکته مهم اشــاره کنــم که خود 
پیــام خانلرخانی چند بار از من خواســت به خاطر 
آینــده ام برگــردم و در اردو حاضــر باشــم که قبول 
نکردم. پس من از طرف کســی تحریک نشدم. اگر 
هم پشیمان بودم واسطه هایی که می فرستادند را 

رد نمی کردم.
چرا برای رفع این مشکل صحبت نکردید؟

قبــل از اینکــه تصمیــم رســانه ای شــود، فکر 
کنم روز پنجشــنبه بود که با علی تاجیک که رئیس 
ســازمان تیم هــای ملــی شــده، صحبت کــردم که 
گفت در جریان نیســتم؛ شــنبه پیگیری می کنم که 
همان شــنبه هــم تغییرات انجام شــد. با مســعود 
حجی زواره هم که رئیس کمیســیون ورزشــکاران 
اســت همان موقع صحبت کردم ولی نتیجه نداد. 

اینها مرتبط ترین افراد بودند اما نتیجه نداد.
با کمیته ملی پارالمپیک صحبت نکردید؟

از  پــر  مصاحبــه  همــان  در  ســاعی  هــادی 
اشــکالش اعلام کرده که محمود خسری وفا با این 
تصمیمات موافق بوده. همان روز 
پنجشــنبه هم خودم ســعی 
محمود  حــاج  با  که  کردم 
صحبــت  وفــا  خســروی 
نشــدم  موفــق  کــه  کنــم 
امــا بــه نزدیکانــش پیغام 

فرستادم که خبری نشد. 
مشــکلات  این  ظاهراً 
پارالمپیک  برای  خیلی 

مهم نبود.

ایــران ورزشــی - لغــو بازی هــای آســیایی هانگــژو اگرچــه در حد 
یــک خبر کوتــاه اعلام شــد اما تبعاتــی که بــرای ورزش و ورزشــکاران 
دارد، گســترده اســت و حــالا حالاها ادامــه دارد. روز گذشــته به برخی 
پیامدهایــی که لغــو ایــن بازی هــا بــرای ورزش دارد؛ اشــاره کردیم. از 
رشــته هایی مثــل کاراتــه و والیبال گفتیم کــه این تعویق بــرای یکی بد 
شــد و برای دیگری خوب. کاراته خیلی فرصت حضــور در رویدادهای 
بین المللــی را نــدارد و بازی های آســیایی می توانســت انگیزه خوبی 
برای ملی پوشــان این رشــته باشــد و در مقابل والیبالی وجــود دارد که 
به خاطر نزدیکی بازی های آســیایی بــا رقابت های جهانی این رشــته 

به شدت دچار مشکل شده بود.
البته همــه آنچه به تعویق افتادن بازی های آســیایی برای ورزش 
ایــران در پــی دارد، بــه همین جا ختــم نمی شــود. از نظر مالــی، فنی و 
مدیریتی، برگزار نشــدن بازی های آســیایی در شــهریور امسال، شرایط 
را برای خیلی ها به هم ریخته و ســردرگمی ایجاد کرده است و می توان 

از  فراتــر  حتــی  ســردرگمی؛ برای خیلی ها بد شده گفــت 
ایــن  در  مطالبــی اســت.  البتــه  و  گــزارش 

روزهــای  در  آینده منتشــر می شود، به کــه 
و  رشته ها  چهره هــای اصلی کاروان شرایط 

ایران در مسیر بازی های آسیایی اشاره می کنیم.
رقابت هایی که با عنوان بازی ها برگزار می شــوند و چند رشــته ای 
هســتند، مثل المپیــک، پارالمپیــک، آســیایی و پاراآســیایی، همواره 
برای ورزشکاران اهمیت زیادی داشته اســت. نتیجه گیری و افتخاری 
که حضــور و مدال آوری در ایــن رویدادها برای ورزشــکاران دارد، فقط 
یک بخش ماجرا اســت و قهرمانان رشــته های مختلف همیشــه روی 
ایــن بازی ها حســاب بــاز می کنند تــا با جوایزش بخشــی از مشــکلات 
مالی شــان را حــل کننــد. البتــه مــدال آوری در رقابت هــای جهانی و 
قهرمانی آســیا هم بــرای آنها پاداش ســالانه در پی دارد اما آســیایی و 
المپیک چنــد ویژگــی دارد. یکــی اینکه پاداشــش معمولًا نقد اســت 
و در اســرع وقــت پرداخــت می شــود و دیگر اینکــه مبلغ مــدال آوری 
در این رویدادها بســیار بیشــتر از پاداش ســالانه اســت؛ ضمــن اینکه 
در ســال های اخیر خیلی از ورزشــکاران به واســطه مــدال آوری در این 
رویدادها از ســوی استان هایشــان )اهالی متمول اســتان( جوایز قابل 
توجهی دریافت کرده اند. به همین خاطر خیلی از ورزشکاران با اینکه 
حضور در قهرمانی جهانی برایشــان افتخار بالاتری در ســطح جهانی 
دارد، امــا اگر بر ســر دوراهی بازی های آســیایی و قهرمانــی جهان قرار 
می گرفتند، ترجیح می دادند که آســیایی را انتخــاب کنند؛ مثل همین 

امســال که وقتی بحث حضور در بازی های آســیایی یا قهرمانی جهان 
در رشــته هایی مثل کشــتی و والیبال مطرح شــد، خیلی از ملی پوشان 
خواســته قلبی شــان این بود که آســیایی را انتخاب کنند؛ چراکه جوایز 

این بازی ها برایشان کارگشا بود.
وقتــی در کشــتی و والیبال چنین شــرایطی 

وجــود دارد، تصورش را کنید در رشــته های 
دیگــر چــه وضعیتــی بــه وجــود آمده 

اســت و تعویــق بازی ها تــا چه حد 
ملی پوشان رشــته های مختلف را 

نگران کرده است. شمشیربازی، 
جملــه  از  قایقرانــی  و  ووشــو 
ایــن  کــه  اســت  رشــته هایی 
برای  ویــژه ای  اهمیت  بازی هــا 

ورزشکارانشان دارد؛ فرصتی که 
از دست رفته و مشخص نیست 

ســال آینده چــه اتفاقــی می افتد؛ 
البته اگر بازی های آســیایی در فاصله 

یک سال بعد برگزار شود.

فتیله پیچ

برای  ایران  دعوت  به  هنوز  امریکا 
است.  نداده  پاسخ  تختی  جام  در  حضور 
جام  آزاد  کشتی  بین المللی  مسابقات 
می شود  برگزار  ماه  اردیبهشت  اواخر  تختی 
از  کشتی  فدراسیون  مسابقات  این  برای  و 
اما  کرده  دعوت  امریکا  آزاد  کشتی  ملی  تیم 
ایران  دعوت  به  امریکا  سوی  از  جوابی  هنوز 
امامی،  محمدابراهیم  است.  نشده  ارائه 
این باره  در  کشتی  فدراسیون  سخنگوی 
برای  امریکا  تیم  از  کشتی  گفت:»فدراسیون 
کرده  رسمی  دعوت  رویداد  این  در  حضور 
کشتی  فدراسیون  لحظه  این  تا  اما  است 

حضور  برای  ایران  دعوت  به  پاسخی  امریکا 
نداده  رقابت ها  این  در  نکردن  پیدا  حضور  یا 
ادامه  کشتی  فدراسیون  سخنگوی  است.« 
داد:»این رقابت ها در خرداد ماه در مازندران 
اعلام  برای  فرصت  هنوز  و  می شود  برگزار 
در  این  دارد.«  وجود  باره  دراین   امریکا  نظر 
ایران  ملی  تیم  گذشته  سال  که  است  حالی 
قصد  دوستانه  مسابقه  یک  برگزاری  برای 
صادر  دلیل  به  که  داشت  را  امریکا  به  سفر 
ایران،  تیم  اعضای  تمامی  برای  ویزا  نشدن 
صدای  و  سر  و  حواشی  اما  شد  لغو  سفر  این 

زیادی را به وجود آورد.  

لیگ المــاس دوومیدانی که قــرار بود در 
چین برگزار شود به لهســتان منتقل شد. بعد از 
لغو بازی های آسیای 2020 و چند رویداد دیگر، 
میزبانی لیــگ الماس دوومیدانــی نیز از چین 
گرفته شــد. روز جمعه، بازی های دانشگاه های 
جهان )یونیورســیاد( که قرار بود مــاه آینده در 
شهر چنگدو در جنوب غربی چین برگزار شود، 
به تعویق افتــاد و همچنین  بازی های آســیایی 
برگزارکننــدگان  شــد.  لغــو  شــانتو  در  جوانــان 

در  دوومیدانــی  المــاس  لیــگ  رقابت هــای 
بیانیــه ای اعــلام کردند:»تقویم ایــن رقابت ها  
تغییــر کرده اســت. بــر ایــن اســاس بازی هایی 
که قــرار بود در چین برگزار شــود، در این کشــور 
از  دوره  ایــن  میزبانــی  و  شــد  نخواهــد  برگــزار 
رقابت ها از چین گرفته شــد و قرار است به جای 
چین، لهستان میزبان شــود. فصل جدید از 1۳ 
مه در دوحه آغاز می شود و در 7 و 8 سپتامبر در 

زوریخ به پایان می  رسد.

آســیایی،  بازی های  تعویــق  بــه  توجه  با 
قهرمانی  مســابقات  بــرای  بوکــس  ملــی  تیم 
قــرار  کــه  حالــی  در  می شــود.  آمــاده  آســیا 
 2022 آســیایی  بازی هــای  رقابت هــای  بــود 
هانگژو شــهریور ماه ســال جاری برگزار شود، 
شــورای المپیــک آســیا از بــه تعویــق افتادن 
یکســاله ایــن مســابقات خبــر داد؛ اتفاقــی که 
کشــورهای  ورزشــی  فدراســیون های   برنامــه 
شــرکت کننــده را بــه طورکامــل تحــت تأثیــر 
قــرار داد. تیم ملی بوکــس  یکی از رشــته های 

مهم بــرای حضور در این بازی هــا بود اما حالا 
بــا تغییراتــی در برنامه ریزی روبه رو شــده و بر 
اســاس تصمیم جدیــد این تیــم باید خودش 
را بــرای حضور در قهرمانی آســیا آمــاده کند. 
تیم ملی بوکــس برای حضور هر چــه بهتر در 
بازی هــای آســیایی به دنبــال برگــزاری اردوی 
مشــترک بــا برخــی از کشــورها بود که حــالا با 
برنامه  که  شده  آســیایی قرار  بازی های  تعویق 
برگــزاری اردوهــای مشــترک بــرای حضور در 

قهرمانی آسیا ادامه پیدا کند.

مسابقات کشتی آزاد جام تختی

امریکا به ایران نمی آید؟

لیگ الماس دوومیدانی در چین هم لغو شد

معرفی لهستان به عنوان میزبان جدید

برنامه های بوکس بعد از تعویق بازی های آسیایی

برگزاری اردوی مشترک برای قهرمانی آسیا

پیامدهای تعویق بازی های آسیایی برای ورزشکاران

رویاهـــای بر بــاد  رفتـه

معافیت بی معافیت!
یکــی دیگــر از مزیت هــای بازی هــای آســیایی عــلاوه بــر پــاداش 
مالــی یــا حضــور در یــک رویــداد مهــم و اغلــب ســطح بــالا، تمهیــدات 
گرفتــه  نظــر  در  بازی هــا  ایــن  مــدال آوران  بــرای  کــه  اســت  دیگــری 
بازی هــای  قهرمانــی  مزیت هــای  مهم تریــن  از  یکــی  می شــود. 
ــربازی  ــت س ــت از خدم ــب معافی ــوان، کس ــکاران ج ــرای ورزش ــیایی ب آس
ــی  ــای اصل ــی از مزیت ه ــه یک ــل ب ــر، تبدی ــاق در ادوار اخی ــن اتف ــت. ای اس
حضــور در ایــن بازی هــا شــده بــود، بــه خصــوص بــرای رشــته ها و نفراتــی 
بــود کــه جایــگاه قابــل قبولــی داشــتند و مــدال  و حتــی طلایشــان تــا 

ــود. ــی ب ــادی قطع ــدود زی ح
نفــرات  اعــزام  اصلــی  المان هــای  از  یکــی  مثــال  عنــوان  بــه 

ــکاران  ــرای ورزش ــت ب ــب معافی ــته، کس ــکتبال در دوره گذش ــال و بس والیب
دوش  از  را  ســنگینی  بــار  می توانســت  کــه  بــود  تیــم  دو  ایــن  جــوان 
و  شــدند  معــاف  والیبالیســت ها  نهایــت  در  کــه  البتــه  بــردارد.  آنهــا 

برگشــتند. جاکارتــا  از  نــاکام  فینــال،  در  باخــت  بــا  بسکتبالیســت ها 
ــال  ــه احتم ــژو و البت ــای 2022 هانگ ــق بازی ه ــه تعوی ــه ب ــا توج ــالا ب ح
لغــو کامــل آن، نقشــه  چهره هــای جدیــدی کــه بــه دنبــال کســب معافیــت 
ــن  ــعادت و چندی ــا س ــد بردی ــی مانن ــده. چهره های ــر آب ش ــش ب ــد، نق بودن
بازیکــن دیگــر در والیبــال و رشــته های دیگــر کــه امیــدوار بودنــد بتواننــد بــا 
ــک  ــا ی ــالا ب ــا ح ــد ام ــت بگیرن ــم معافی ــیایی حک ــای آس ــی بازی ه قهرمان

ــت. ــه اس ــم ریخت ــه ه ــان ب ــام برنامه هایش ــم، تم تصمی

مانع رکوردزنی
احســان حدادی و مجتبی عابدینی، دو چهره باتجربه ورزش هستند که قصد داشتند 
در بازی های آســیایی امسال پنجمین حضور خود را تجربه کنند. احسان حدادی که مدتی 
اســت روند نزولی داشــته، در یکی دو ســال گذشــته، همه تلاشــش را کرده تا بــه بازی های 
آســیایی هانگژو برســد و با گرفتن پنجمین مدال طلای بازی های آســیایی رکوردی را ثبت 
کند که کســی به ایــن زودی هــا نتوانــد آن را ثبت کند. احســان به  دنبــال ماندگار شــدن در 
ورزش ایران با کســب 5 طلا در بازی های آســیایی اســت و مجتبی عابدینی می خواهد 
پنجمیــن حضورش در بازی های آســیایی را تجربه کند. رکوردی کــه به خاطر ثبت اش 
همه ســختی برگشــت به تمرینات را به جان خریده و تصمیم اش این شــده که دوران 
قهرمانی را تا بازی های آسیایی ادامه دهد. احسان حدادی و مجتبی عابدینی هر دو در 
حوالی ۳8 سالگی هســتند و تصمیم گیری برای یک سال آینده شان کمی سخت است 
و نمی توانند خیلی راحت درباره ســال آینده و وضعیت جسمانی شــان حرف بزنند. این وضعیت 
ممکن است درباره برخی چهره های دیگر هم وجود داشته باشد اما چون این دو ورزشکار به دنبال 

ثبت رکورد بوده و هستند، تعویق بازی های آسیایی کارشان را سخت کرده است.

 بهانه ماندن مرادی گرفته شد
شــرایط  هانگــژو   2022 آســیایی  بازی هــای  تعویــق 
اســت.  کــرده  ایجــاد  مختلــف  رشــته های  در  را  متفاوتــی 
یکی از این رشــته ها وزنه برداری اســت که از نظــر مدیریتی 
در چند مــاه گذشــته روزهــای پرحاشــیه ای را ســپری کرده 
اســت. اگر تا امــروز علی مــرادی به واســطه در پیــش بودن 
بازی هــای آســیایی، همین طور مجمــع انتخاباتی جهانی 
وزنه بــرداری، موفق شــده بــود به هــر طریق ممکــن، نظر 
بــرای  را  جوانــان  و  ورزش  وزیــر  موقتــی  البتــه  و  موافــق 
ماندگاری بیشتر در فدراســیون وزنه برداری )حتی با وجود 
موضوع بازنشســتگی و تخلفات محرز انتخاباتی که ســال 

98 در مجمع انتخاباتــی این مجموعــه رخ داده و به تأیید 
دیــوان عدالــت اداری نیز رســیده بود( کســب کنــد، حالا با 
توجه به تعویق یکســاله و شــاید هم منتفی شدن کلی این 
دوره از بازی های آســیایی، دیگــر هیچ بهانه و ابــزاری برای 
همراه ســاختن مجموعه مدیریتی ورزش کشــور در دست 
که  هــم  وزنه بــرداری  جهانــی  انتخابــات  ماجــرای  نــدارد. 
موضوع مجزایی اســت و ربطی بــه رئیس بــودن یا نبودن 
علی مــرادی در فدراســیون وزنه برداری ندارد. او درســت یا 
غلط، اسمش را به عنوان کاندیدای ایرانی حاضر در مجمع 
انتخاباتی جهانی وزنه برداری به IWF ارســال کرده اســت. 

بنابراین علــی مرادی به عنوان نماینــده وزنه برداری ایران، 
خواســته یــا ناخواســته نماینــده وزنه بــرداری ایران اســت 
و در هر شــرایطی چــاره ای جز حمایــت از او نیســت. حتی 
اگر بزودی شــاهد ایجاد تغییــرات مدیریتی در فدراســیون 
وزنه برداری باشــیم. قطعاً با این شــرایط مســیر برای تغییر 
فوری مدیریتی در فدراســیون وزنه برداری باز و هموار شده 
بازنشســته  رئیس  با  خداحافظی  نیــز  تدبیر  بهترین  اســت. 
وزنه برداری اســت که به حکم دادگاه بدوی دیوان عدالت، 
مجمع انتخاباتی اش در ســال 98 باطل اعلام شده و ادامه 

حضورش غیرقانونی  است.

پایان کار مربی بزرگ بدون مدال
قرارداد چهار ســاله الکســاندر چیریچ، سرمربی 
تیم ملــی واترپلوی ایران تــا بازی های آســیایی ۲۰۲۲ 
بود که اکنون با لغو بازی های آســیایی دیگر چیریچ با 
فدراســیون قراردادی ندارد. خیلی ها منتظر بودند که 
واترپلو بعد از ســال ها بالاخره در ایــن دوره از بازی ها 
بدرخشــد و با چیریچ به یــک مدال مهم دیگر برســد 
امــا تعویق بازی ها این امیــدواری را از بین برد. با لغو 
بازی هــای آســیایی و اتمــام قــرارداد چیریــچ، به نظر 
می رســد که کار چیریچ با تیم ملــی واترپلوی ایران به 
پایان رسیده و فدراسیون می خواهد برای حضور تیم 
ملی در مسابقات قهرمانی آســیا به فکر مربی دیگری 
باشــد. هر چند که محســن رضوانی بــه عنوان رئیس 
فدراسیون نمی خواهد برنامه را تغییر بدهد و واترپلو 

باید همــان روندی را که در ســال های اخیــر طی کرده 
ادامه بدهد. رضوانی رئیس فدراســیون شنا، شیرجه 
و واترپلــو اعلام کرد که مســیر واترپلوی صربســتان را 
ادامــه و اگر با چیریچ نشــد از حضور یــک مربی دیگر 
صربســتانی اســتفاده می کنــد. قــرار اســت تکلیــف 
چیریچ ۹ خرداد با حضور او در ایران مشــخص شود. 
البتــه چیریچ به دلیــل آنچه که مشــکلات خانوادگی 
عنوان شــد از دی ماه با تیم زنان باشــگاه المپیاکوس 
آتن قرارداد بســت و اعــلام کرد که تیم ایــران  را ترک 
نکــرده و تا بازی های آســیایی هدایت تیــم ایران را به 
عهده دارد اما حالا باید جدایی او را قطعی دانست و 
منتظــر مربی دیگری بود. مربی که احتمالًا اهل صرب 

خواهد بود.

گفت و گو با نایب قهرمان پارالمپیک توکیو درباره خداحافظی از تیم ملی
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